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L’intent del PP d’imposar comissaris polítics a IB3 frustra el
consens per nomenar un nou director general
 

El conseller de Presidència, Antonio Gómez (PP), continuarà assumint la direcció d’IB3 durant les properes setmanes, i fins i
tot mesos, fins que el Parlament nomeni un nou director general de l’Ens. El ple de la cambra ha validat aquest dimarts, amb
els vots del PP i l’oposició de PSM-IV-ExM i PSOE, el decret llei que permet al membre del Govern dirigir la televisió
pública del país, “un fet antidemocràtic, que només passa a països dictatorials”, segons el portaveu econacionalista, Biel
Barceló.

Mentrestant, el PP ha frustrat el consens per nomenar un nou director general, i no s’ha pogut comptar amb la majoria de dos
terços dels diputats requerida per llei per aquest nomenament. Els conservadors han intentat imposar al seu candidat, Jacobo
Palazón, comissaris polítics en la direcció de l’Ens. Com a conseqüència d’això, en no tenir garanties que el nou director
general pogués tenir les mans lliures per nomenar un equip directiu amb criteris de professionalitat i independència,
l’oposició no ha donat suport al nomenament de Palazón.

El portaveu del PSM-IV-ExM, Biel Barceló, ha reiterat la voluntat del grup nacionalista i ecosocialista d’arribar a un consens
per poder nomenar un director general d’IB3 que pogués actuar amb criteris professionals i sense ingerències polítiques.
Tanmateix, la llei estableix que passats sis mesos el Parlament podrà nomenar la direcció de l’Ens amb majoria absoluta, per
la qual cosa és probable que el PP esperi aquest termini per poder designar un Consell de Direcció i un director general sense
haver-los de consensuar amb l’oposició. Si això és així, el conseller Antonio Gómez exercirà de director general d’IB3
durant els propers sis mesos, i per tant serà el màxim responsable de la radiotelevisió pública del país durant la campanya de
les properes eleccions a les Corts Generals espanyoles.
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PSM-IV-ExM sospita que el PP vol maquillar el pressupost
d’Educació afegint-hi els fons del SOIB
 

El grup parlamentari PSM-IniciativaVerds-Entesa ha votat, en el plenari extraordinari de la cambra balear celebrat aquest
dimarts, a favor de la derogació dels quatre decrets llei aprovats pel nou Govern del PP que s’han sotmès a votació, i que
s’han aprovat amb els vots dels conservadors. El grup també ha criticat l’ús abusiu que el Govern Bauzá comença a fer
d’aquesta figura, prevista en l’Estatut per ser emprada de manera extraordinària en situacions d’urgència.

Fina Santiago ha justificat el vot favorable a la derogació del decret llei de modificació de la llei de creació del SOIB, que
pretén adscriure’l a la Conselleria d’Educació, dient que “no és una mesura ni extraordinària, ni imprescindible ni urgent”. A
més, la diputada ecosocialista afirma que aquesta modificació romp el consens que va suscitar la creació d’aquest organisme,
que gestiona les polítiques de formació i d’ocupació. L’exconsellera d’Afers Socials sospita que “el PP vol maquillar el
pressupost d’Educació per finançar de forma fictícia aquesta Conselleria amb fons europeus destinats al SOIB”. I adverteix
que si el Govern desvia els fons europeus destinats a formació per a treballadors i empreses per augmentar el finançament de
la formació professional, “hi ha el perill que la UE reclami els doblers en el futur, perquè no s’ajustarien als objectius fixats
per Brussel·les”.

El grup PSM-IV-ExM també ha votat en contra del decret llei que permet l’ampliació a cinc anys (fins ara era un) del termini
per obtenir llicències d’obra en zones que no estiguin dotades de servei de clavegueram. Els econacionalistes neguen que
aquesta sigui una mesura contra la crisi, i que, al contrari, el decret obre les portes a l’especulació, ja que permetrà la
construcció de noves urbanitzacions sense garanties que hi pugui haver dotació de clavegueram. És el cas de Vallgornera
(Llucmajor), una zona sotmesa a pressió urbanística damunt d’una cova protegida.

El PSM-IV-ExM també ha votat en contra del decret llei de modificació de la llei del sector públic instrumental per permetre
al Govern nomenar càrrecs polítics de confiança en consells d’administració d’empreses públiques (quan fins ara havien de
ser membres de l’advocacia de la CAIB). I també ha votat en contra del decret llei que permet al conseller de Presidència
ostentar temporalment la direcció general d’IB3.
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Biel Vicens (PSM): “Bauzá deixarà perdre els 443 milions del
conveni ferroviari perquè sap que si el PP guanya el 20-M haurà
d’acotar el cap davant Rajoy”
 

El PSM-Entesa Nacionalista ha celebrat aquest cap de setmana el darrer sopar a la fresca d’aquest estiu, a Son Negre (Sant
Llorenç des Cardassar). En el sopar, al qual han acudit un centenar de militants i simpatitzants nacionalistes, ha participat
l’exconseller de Mobilitat, Biel Vicens, per explicar les gestions realitzades per la Conselleria durant la passada legislatura
per posar en marxa el tram-tren Manacor-Artà, i per valorar la decisió de l’actual Govern del PP d’aturar les obres d’aquesta
infraestructura tan reivindicada des de la comarca de Llevant.

En la xerrada també han intervingut alguns dels membres de l’equip de Vicens, com ara l’exdirector general de Mobilitat i
actual portaveu del PSM-IV-ExM a Cort, Antoni Verger, l’exsecretària general tècnica i actual consellera insular, Joana Aina
Campomar, i l’excogerent de Serveis Ferroviaris de Mallorca, Tomeu Gual.

L’exconseller ha explicat que l’objectiu de la Conselleria durant el període 2007-2011 va ser augmentar els usuaris del
transport públic i col·lectiu, i que per això, entre altres actuacions, varen desenvolupar el Pla Director Sectorial de Transport
Ferroviari (aprovat per l’anterior Govern del PP entre els anys 2004 i 2006).

Respecte al tram-tren Manacor-Artà, projecte inclòs al PDSTF aprovat pel PP, ha destacat una sèrie d’avantatges que sempre
han reconegut totes les forces polítiques de Mallorca: que el traçat ja és de domini públic (per tant no calen grans obres ni
expropiacions), que és un projecte amb un gran potencial turístic i que vertebrarà econòmicament i socialment la comarca.

A més, Biel Vicens ha rebatut els dubtes sobre la viabilitat del projecte pel que fa al nombre d’usuaris previstos. Vicens ha
indicat que els estudis disponibles (ja inclosos en el PDSTF del PP, i ratificats per estudis d’SFM de l’any 2009) preveuen
fins a 600.000 usuaris per a la línia Manacor-Artà (aproximadament els mateixos usuaris que té actualment la línia
Inca-Manacor). I preveuen que la línia Manacor-Cala Ratjada podrà superar el milió d’usuaris.

L’exconseller ha qualificat d’“enormement irresponsable” l’actitud del nou Govern del Partit Popular, que amb l’aturada de
les obres està posant en perill el conveni ferroviari signat amb el Govern de l’Estat per valor de 443 milions d’euros. El
conveni finalitza el proper 31 de desembre, i si no acaben les obres abans o es negocia una pròrroga, les inversions estatals es
perdran. “És una autèntica vergonya que el president Bauzá pretengui renunciar a aquestes inversions de Madrid, sobretot
tenint en compte que l’Estat ha invertit en l’AVE més de 50.000 milions d’euros. I el més vergonyós de tot és que Bauzá
deixarà perdre aquests 443 milions d’euros perquè sap que si el PP guanya les eleccions del proper 20-N, no li quedarà més
remei que acotar el cap davant Rajoy. Per això s’estan dedicant sistemàticament a desprestigiar el desenvolupament del

page 3 / 20



NÃºmero 63: Dijous, 01 de Setembre de 2011

transport ferroviari posat en marxa durant l’anterior legislatura”.  

Al sopar a la fresca del PSM-EN hi han assistit, entre d’altres, el secretari general del partit i portaveu parlamentari, Biel
Barceló, el portaveu al Consell, Joan Font, el secretari general de l’agrupació nacionalista de Sant Llorenç, Tomàs Martínez,
i la regidora llorencina del PSM-EN, Dolors Sànchez.
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PSM-IV-ExM denuncia que el PP prepara l’escenari per tornar
enrere els avanços en transport ferroviari
 

La coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa denuncia que el nou Govern del Partit Popular està preparant l’escenari per tornar
enrere els importants avanços en transport ferroviari aconseguits durant la passada legislatura. Nacionalistes i ecosocialistes
critiquen la decisió presa per SFM d’anul·lar la compra de trens elèctrics (notícia publicada avui a un mitjà de comunicació).
Des de PSM-IV-ExM afirmen que aquesta decisió “demostra que el PP vol renunciar a l’electrificació de les línies de
Manacor i sa Pobla, com així està indicat i pressupostat en el conveni ferroviari amb Madrid”.

El diputat Antoni Alorda afirma que “cada cop és més clar que el PP no solament no té intenció de consolidar els importants
avanços que va fer l’anterior Govern en transport públic, especialment amb la potenciació del transport ferroviari, sinó que es
dedica sistemàticament a desprestigiar el desenvolupament del transport ferroviari d’acord amb el Pla Director Sectorial de
Transports de les Illes Balears, amb l’objectiu d’ocultar el conformisme i la vergonyosa renúncia al finançament estatal”.

Des de la coalició d’esquerres i mallorquinista recorden al PP que el conveni signat amb l’Estat va aconseguir incloure, a
diferència d’allò que és normal amb altres convenis autonòmics, la compra de material mòbil tant dels trens elèctrics
convencionals (75,8 M€) com del tram-tren (24,4 M€). Avantatge que “seria absurd i irresponsable no aprofitar totalment”.

Alorda insta el nou Govern del PP a posar les noves unitats elèctriques en funcionament, “en compte de dedicar-se a anul·lar
a tots els projectes ferroviaris, per després dir que les unitats mòbils que ha de pagar Madrid sobren o no feien falta”. I afirma
que “comença a ser injustificable que encara no estiguin operatives i en funcionament les noves unitats elèctriques que han de
fer la línia Palma-s’Enllaç quan les obres ja estaven acabades i el període de proves de les primeres unitats ja hauria d’haver
finalitzat”.

El diputat conclou que “cada vegada és més clar que el PP no vol potenciar el transport ferroviari (tramvia, trens elèctrics a
tota la xarxa, tram-tren, noves línies a Cala Rajada i Migjorn...), just li  interessen les carreteres, acabar el segon cinturó de
Palma i finalitzar el palau de congressos, que per això sí que trobarà doblers, tot i que aquests no els pagarà Madrid, sinó tots
nosaltres”.

 

page 5 / 20



NÃºmero 63: Dijous, 01 de Setembre de 2011

Alorda: “El Govern ha de reclamar també el pagament del
conveni ferroviari”
 

PSM-IniciativaVerds-Entesa considera necessari, responsable i lògic que el Govern reclami els doblers del conveni de
carreteres després que el Tribunal Suprem hagi declarat nul·la l’ordre ministerial que paralitzava les aportacions del govern
espanyol. En el mateix sentit, la coalició considera lògic i responsable reclamar davant el tribunal també el conveni ferroviari.

En aquest sentit, el grup parlamentari anuncia que presentarà una Proposició No de Llei per tal d’instar al Govern a dur-ho a
terme després que l’ex president Antich ocultés aquesta sentència durant les darreres setmanes de la passada legislatura.

El diputat Antoni Alorda assegura que és l’obligació de l’anterior i l’actual Govern exigir el pagament d’aquestes inversions
compromeses a través de conveni. “Si la sentència que obligui a Madrid a pagar ha de tardar, idò que tardi el necessari però
es complirà, tal i com ha succeït amb el conveni de carreteres”.

La coalició nacionalista i ecosocialista, a més, lamenta el desconeixement d’aquesta sentència i la manca de comunicació per
part dels socis de govern.  
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PSM-IV-ExM considera la reforma constitucional de PP-PSOE
un “triple atemptat contra la nostra sobirania”
 

La diputada de la coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa Joana Lluïsa Mascaró ha criticat avui l’acord a què han arribat PP i
PSOE aquesta passada matinada per a reformar la Constitució Espanyola amb l’objectiu d’introduir-hi la limitació del dèficit
de les administracions públiques.

Mascaró ha criticat la incoherència dels dos partits centralistes ja que, “durant anys, quan partits o ciutadans de l’Estat
Espanyol han insinuat alguna vegada la necessitat de reformar la Constitució, PP  i PSOE han clamat al cel dient que la
Constitució era intocable. I ara, aquests dos partits pacten una reforma constitucional amb nocturnitat i traïdoria”.

La diputada de la coalició de nacionalistes i ecosocialistes ha afirmat que el pacte entre PP i PSOE és “un triple atemptat
contra la nostra sobirania”, ja que el fan, en primer lloc, “perquè ho demana la senyora Merkel, per tant obeint les ordres de
dirigents d’altres estats”. En segon lloc, perquè “segresten el dret dels ciutadans a votar en referèndum si volen o no aquesta
reforma”. I finalment, perquè “vulneren el dret dels Parlaments de les Comunitats Autònomes a decidir sobre el deute propi”.

Mascaró ha afirmat que “es pot estar més o menys d’acord en posar límits al dèficit i al deute de les administracions, però per
això no és necessari cap reforma constitucional”.

El pacte PP-PSOE preveu que una llei orgànica concretaria els límits establerts en la reforma constitucional, que en el cas de
les Comunitats Autònomes seria del 0,14% del PIB (mentre que a l’Estat se’l permetria endeutar-se fins al 0,26% del PIB).
La diputada del PSM-IV-ExM ha afirmat que no és acceptable que es limiti el dèficit global de les diferents administracions i
que no es reguli el dèficit fiscal de les Comunitats en relació amb l’Estat: “PP i PSOE parlen del dèficit global de l’Estat i de
les Comunitats Autònomes però no parlen del dèficit fiscal de Comunitats com la nostra, que aportam anualment a l’Estat un
14% del nostre PIB, una quantitat 100 vegades més alta que el límit que ara ens volen imposar, i que a Alemanya seria
inconstitucional”.
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“Els diputats balears del PSOE i el PP a Madrid només es
dediquen a votar en contra dels interessos de les Illes”
 

La coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa rebutja la supressió de la limitació en els contractes temporals per tractar-se d’una
mesura que va en contra dels ciutadans i els margina a la precarietat laboral de forma permanent. El decret llei que el govern
espanyol durà demà al consell de ministres és un atemptat contra el mercat laboral i demostra que ni el PP ni el PSOE
coneixen la realitat que viu la societat amb aquesta crisi econòmica.

El regidor del PSM-IV-Exm de Palma Antoni Noguera s'ha preguntat què és el que estan fent els diputats de Balears a
Madrid per defensar els interessos de les illes, en considerar que "l'únic al que es dediquen és a votar coses que van en contra
dels ciutadans de les Illes Balears ".

Segons l'opinió de Noguera, el PSOE i el PP "no s'han assabentat de res del que està passant al carrer", i alhora ha considerat
que a Madrid "no hi ha cap tipus de diferència" entre els dos partits majoritaris ja que ambdós aposten per "el model
neoliberal" per lluitar contra la crisi.

Noguera ha subratllat que retirar el límit dels contractes temporals és "un dels grans desastres laborals", el qual "implica que
una persona pugui estar tota la seva vida en precarietat laboral i amb la inseguretat de si el renoven o no el renoven".

Així, ha afegit que el Govern central està impulsant polítiques "en contra dels treballadors i de la gent" i "alimentant" a
aquells que han generat la crisi, en referència a "els banquers i els empresaris que tenen un model neoliberal".

REFORMA DE LA CONSTITUCIÓ

D'altra banda, Noguera també ha criticat la proposta de reforma de la Constitució plantejada per incorporar un sostre al dèficit
públic. En aquest sentit, ha assegurat que si s'aplica aquest límit les illes serien un dels territoris més perjudicats ja que la
comunitat ja aporta un 13% del seu PIB a l'Estat. "El nostre marge és zero, és a dir, els que més donem al final som els que
més dificultats tindrem per a general dèficit", ha afegit.

Així mateix, el nacionalista s'ha referit també a l'augment de la pressió fiscal que el govern francès de Nicolas Sarkozy
aplicar sobre les persones que tinguin les rendes més altes. Noguera ha lamentat que el govern francès, "que en teoria és de
dretes", aneu a "donar exemple" a l'espanyol, "que en teoria és d'esquerres".
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Així, ha criticat que el Govern espanyol no plantegi per iniciativa pròpia gravar més les rendes més altes, que són les que, al
seu parer, haurien d'aportar més.
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Joan Font: “Maria Salom enganya als mallorquins sobre
TIRME”
 

PSM-IniciativaVerds-Entesa posa en evidència les mentides de l’actual presidenta del Consell de Mallorca. Maria Salom, el
mes d’abril, i com a candidata del PP a la institució, va proposar rebaixar la taxa de residus, mentre ara és la responsable
d’acceptar una possible pujada de fins el 55% de les taxes per a l’any 2012.

En el mes d’abril, el portaveu de PSM-IniciativaVerds-Entesa al Consell, Joan Font, ja va denunciar que Salom enganyava
els ciutadans de Mallorca perquè això no era possible per culpa del contracte amb TIRME que el mateix PP, i junt amb UM,
van signar el 2007 i fins el 2041. Ara però, no sols no pot complir aquella falsa promesa, sinó que accepta la proposa de la
concessionària per apujar molt significativament la taxa.

Joan Font reclama a la presidenta del Consell de Mallorca que deixi d’enganyar els ciutadans i assumeixi la responsabilitat
de renegociar el contracte i la concessió amb TIRME per ajustar-la a les noves circumstàncies econòmiques i socials. Un fet
que provoca que els nivells d’incineració previstos per TIRME no es compleixen i això repercuteix en el cost que suposa
mantenir les seves instal·lacions.

Per això, Font assegura que és imprescindible abordar una modificació de la concessió i contribuir a revertir la tendència
d’apostar per la incineració. El portaveu del grup de consellers presentarà una interpel·lació en el proper plenari del mes de
setembre per demanar explicacions a la consellera insular de Medi Ambient Catalina Soler sobre la possibilitat d’assumir
aquesta pujada, per instar a l’equip de Govern a replantejar aquesta opció i la renegociació de la concessió.

En qualsevol cas, el grup de consellers de PSM-IniciativaVerds-Entesa rebutja frontalment la possibilitat de que Mallorca
sigui l’abocador de Nàpols i rebi els fems de la ciutat italiana de Nàpols, i menys encara quan el Consell de Mallorca ho
planteja com una alternativa a la possibilitat d’apujar la taxa de residus. A més, Font recorda que els ajuntaments de l’illa no
poden suportar més pes en aquest sentit.
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PSM-IV-ExM denuncia la censura i el maltracte que estan rebent
els treballadors de RTVM
 

La coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa vol mostrar el seu màxim rebuig contra la pressió, el maltracte i la censura informativa a la qual la
direcció de RTVM està sometent els treballadors. Aquests, a més de suportar l'incertesa sobre el seu futur laboral, ara reben amenaces per

part dels nous directors de la radio i la televisió del Consell de Mallorca. 

La coalició ha manifestat reiteradament la necessitat de què la direcció de l'ens presenti un calendari i un pla on s'especifiqui de quina manera
i en quines condicions pretenen dur a terme el tancament d'un mitjà de comunicació públic i en català. Després d'evidenciar la manca de
capacitat de gestió pública i la decisió política irresponsable de liquidar el servei d'informació de proximitat de RTVM, és intolerable que es

dugui a terme sense planificació i exercint més pressió sobre els treballadors. 

Ahir els redactors i editors de la radio i la televisió es van veure coaccionats per la direcció de l'ens després que difonguessin, més que
legítimament, un comunicat de premsa per tal de mostrar el seu rebuig al tancament. Amb tot, consideram que l'ens va actuar d'aquesta
manera perquè manquen de qualsevol previsió i actuen amb obscurantisme en el procés de liquidació. És per això, que donem suport al
comitè d'empresa alhora de fer públic que l'ens ha contractat una assessoria jurídica externa per valor de 60.000 euros, mentre hi ha

treballadors que no han cobrat els sous del mes de juliol.

La coalició considera injustificat el tancament de RTVM però és del tot intolerable que a poques setmanes de fer efectiva l'amenaça de tancar
l'ens, els treballadors hagin de suportar coaccions i més amenaces sobre la seva sortida de la radio o la televisió si acaten les seves

decisions totalitàries i que van en contra del dret a la informació de tots els ciutadans. 
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PSM-IV-ExM considera una vergonya la retallada de les
subvencions a la premsa en català
 

  

PSM-IniciativaVerds-Entesa reclama al Govern que rectifiqui la cancel·lació de les subvencions destinades a la premsa no
diària escrita en català i que deixi d’atacar constantment la llengua pròpia de les Balears per tal de dedicar-se a generar lloc
de feina i reactivar l’economia de les illes.

La coalició nacionalista i ecosocialista rebutja aquest, el darrer atac al català, i denuncia el greu perjudici que provoca a
gairebé una quarantena de publicacions i empreses d’arreu de les illes que veuen perillar les inversions realitzades durant
aquest any 2011. La decisió “irresponsable” del Govern suposa que deixaran de rebre gairebé 125.000 euros que ja estan
adjudicats i deixa al límit de la supervivència a empreses i entitats.

La gravetat de la cancel·lació de les subvencions recau en la vulneració de la Llei de Normalització Lingüística de les Illes
Balears. La coalició afirma que durà a terme totes les iniciatives parlamentàries que siguin necessàries per evitar aquest
enèsim atac contra els drets dels ciutadans a expressar-se, a estar informats i rebre formació en català.

A més, insta a tots els afectats a reclamar els doblers ja adjudicats per unes subvencions que fins i tot ja estan publicades al
BOIB del 22 de març del 2011 i que atorgar la Direcció General de Política Lingüística de l’anterior govern, i que de fet
també ha desaparegut.
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Aturar el PRI de la Platja de Palma posa en perill la protecció de
Ses Fontanelles
 

La coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa ha manifestat avui que realitzarà totes les accions possibles per mantenir i
augmentar la protecció de la zona humida de Ses Fontanelles, tant des de l'àmbit municipal de Cort com a través de les
iniciatives parlamentàries. Els regidors a l'Ajuntament de Palma, Marisol Fernández i Antoni Noguera, i el diputat Antoni
Alorda ha comparegut aquest migdia en roda de premsa per recordar totes les actuacions que l'anterior govern va dur
endavant per protegir la zona i suspendre la llicència de construcció d'un centre comercial adjacent. 

 

Marisol Fernández ha incidit en el gran valor patrimonial, etnològic i mediambiental de Ses Fontanelles “com un pol
d'atracció per a un turisme cultural i la creació d'un teixit comercial de proximitat i arrelat al territori”. Segons la regidora, la
protecció definitiva de la zona permetrà realitzar un ventall de possibilitats com ara itineraris guiats que posin a l'abast del
coneixement de tots els ciutadans, tan estrangers com autòctons, el valor de la nostra vegetació i les restes arquitectòniques i
etnològiques de la Palma més rural. 

 

“Preservar els pocs espais naturals de l'illa, i en especial de l'entorn urbà de Palma, és una obligació de tots els polítics per
dotar-los del valor potencial que tenen i posar-los al servei dels ciutadans”. 

 

Per la seva part, el diputat Antoni Alorda recorda que la llicència de construcció d'un centre comercial és il·legal perquè va
ser atorgada per la batlessa en funcions Catalina Cirer després de perdre les eleccions, i damunt un espai protegit. Ara bé,
davant aquesta situació, la inseguretat jurídica és molt greu i posa en perill la protecció de Ses Fontanelles. 

 

Durant la legislatura anterior s'ha fet tots els esforços possibles per garantir la protecció de la darrera zona humida de Ciutat.
En primer lloc, l'any 2008 es va aprovar una llei de mesures urgents que va suposar la suspensió de qualsevol activitat
urbanística a la zona, a l'espera que el Pla de Reconversió de la Paltja de Palma en definís el sòl. Quan aquest pla es va
aprovar, el juliol del 2010, aquesta protecció es va confirmar perquè el PERI de la Platja de Palma qualifica la zona humida
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de Ses Fonantelles com a sòl rústic.

 

Ara, amb la intenció de retirar definitivament el projecte del nou gerent del consorci de la Paltja de Palma, “Ses Fontanelles
està en perill”. Amb tot, hem de tenir en compte que el Pla Hidrològic de les Illes Balears garanteix la protecció de l'espai
natural ja que l'incorpora com una de les zones humides d'interès, també a través de la Directiva d'Hàbitats de la Unió
Europea que delimita les zones humides i inclou la de Ses Fontanelles. Per això, la coalició insta al Govern a respectar les
normatives que s'han aprovat i vagi més enllà per protegir i utilitzar tot el potencial ecològic, cultural, turístic, educatiu i de
referència ambiental de la zona. 
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'De trens i misèries'
 

Entre notícia i notícia sobre la crisi, hem seguit els avatars de l’AVE. El Ministre Blanco afirma que gastarà, enguany, aquest
fatídic 2011, 6.000 milions d’euros en l’AVE de Galícia (tot bravejant que ja n’hi duu gastats 4.400 d’ençà que és ministre).
Rajoy també està compromès amb aquest projecte històric... L’AVE d’Extremadura arranca: 3.800 milions.

Espanya és el segon Estat del món en quilòmetres d’AVE, el primer d’Europa, són molts de mils de milions. Amb passatgers
no, certament; de fet, s’ha suprimit la línia Albacete-Cuenca-Toledo perquè duia 9 passatgers diaris, 9.

I per on més retalla Madrid? Idò aquí, a Mallorca, incomplint grosserament un modestíssim conveni que just pal·liava la
vergonyosa marginació que hem patit durant l’orgia d’inversions ferroviàries. 440 tristos milions que s’havien de gastar
entre 2008 i 2011. El Govern bestreia i l’Estat l’havia de compensar el cost íntegre. Així que el Govern anava gastant,
superant el handicap de no tenir projectes en cartera, però l’Estat escatimava els pagaments.

I amb això arriba el PP. El PP autor del Pla de Transports que preveia tren arreu. El PP que, a l’oposició, tot i posar contínues
traves a les inversions ferroviàries, exigia més tren, molt més tren, amb soterraments caríssims (Inca, Manacor, Santa Maria,
Sineu...), metro a Son Espases, etc. I què fa Bauzà per complir? L’home que braveja de complir les seves promeses, atura els
projectes... el PP fins i tot insinua que el tren és un mal negoci.

Cap retret a Madrid pel seus incompliments (Rajoy n’està encantat), les crítiques són per a l’anterior Conseller per haver
cregut en els convenis, per haver cregut en el tren. Poc a poc transcendeix que l’entesa sobre el Pla Financer del PP, aprovat
pel PSOE a Madrid, inclou no fer batalla pel conveni ferroviari. De fet, el document és d’un servilisme d’opereta (parl de la
versió que m’ha arribat, perquè l’oficial, tot i la seva transcendència, no el coneixem!), el nou Govern fa la pilota a Salgado
contraposant la posició de l’anterior executiu, que reivindicava finançament estatal i inversions; amb el seu compromís de
quadrar els comptes només reduint despesa, suprimint les demandes a l’Estat.

El Conseller responsable fins i tot fa befa de la necessitat del tren i declara que, a ell, també li agradaria anar en helicòpter. En
helicòpter. Idò. 

És mal de creure, però és el que hi ha. El 20N una nova oportunitat.

Antoni Alorda, PSM
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'Ses Fontanelles, l’oportunitat de diversificar el model turístic de
la Platja de Palma'
 

  

El més gran dels aiguamolls que resten a Palma és el conegut com Ses  Fontanelles, una zona humida de 325.000 metres
quadrats , que al llarg  d’aquest segle ha patit processos de transformació (salines) i  degradació (abocament de runa) que a
pesar de tot el lloc manté encara  uns notables valors ecològics i paisatgístics, que han estat reconeguts  als distints inventaris
de zones humides elaborats per la Conselleria  d’Agricultura i la seva revisió de l’any 1997 per part la Conselleria de  Medi
Ambient. Acull nombroses espècies d’aus, alberga diferents  hàbitats naturals d’importància comunitària i en ell hi viu el 
limonium barceloi, una espècie vegetal única al món i en perill d’extinció.

Les zones humides estan reconegudes per tota la comunitat científica  com a zones de gran importància ecològica, a causa de
la seva elevada  productivitat i la seva elevada diversitat biològica.

Des de fa anys, Convenis Internacionals, protocols, Directives  europees s’han adreçat a assegurar la protecció i conservació
d’aquestes  zones.

A tota la Mediterrània i a les Balears en particular la importància  de les zones humides és encara més elevada, a causa de la
seva  escassesa, tant per les condicions climàtiques, com per la seva radical  transformació històrica, especialment dels dos
darrers segles.

Font: Plataforma Ses Fontanelles, Parc Natural

L’amenaça d’un espai natural únic a Palma

En el 2007, en una decisió insòlita perquè el PP havia perdut les eleccions i governaven en funcions a Cort, Catalina Cirer 
otorga  llicència al Grup Aqua Magica per construir un complexe comercial i  d’oci de 185.000 m2, amb 240 locals
comercial (entre discoteques,  fast-foods…), 3.000 places d’aparcament i carrils de 25 metres  d’amplària en la zona verda
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més gran que queda a la Platja de Palma. El  PP deixava una bona hipoteca al nou Govern amb la seriosa possibilitat  de
destrucció d’aquest singular paratge.

2007-2011: La legislatura de la protecció de Ses Fontanelles

Ja amb el nou Govern, el 24 de novembre del 2007 sortia publicat al BOIB el  Decret llei de Mesures Urgents que  
suspenia cautelarment els efectes edificatoris de dues zones  determinades dels municipis de Palma (Ses Fontanelles) i
d’Eivissa (Ses  Feixes), per evitar que es pogués dur a terme actes que suposaven una  transformació sensible de la realitat
física i biològica d’aquests  terrenys que podien fer impossible o dificultar de forma important la  consecució dels valors
superiors d’aquestes àrees, els quals havien de  protegir-se en benefici d’un desenvolupament sostenible, per la qual  cosa
també es disposava que es tramitessin les normes corresponents per  protegir definitivament els valors naturals d’aquestes
àrees.

El 30 de juliol del 2010,  s’aprova el Pla de Reconversió de la Paltja de Palma  qualifica la zona humida de Ses Fonantelles
com a sòl rústic.

El 25 de febrer de 2011, s’aprova inicialment en Consell de Govern el Pla Hidrològic de les Illes Balears. Ses Fontanelles
s’inclou en el catàleg de les zones humides

La importància del valor afegit de Ses Fontanelles en la reconversió de la Platja de Palma

El destí de Ses Fontanelles serà la mostra de si realment es vol fer  una reconversió de qualitat i en paràmetres de turisme
sostenible a la  Platja de Palma. Una zona humida lluny de ser una molèstia o un element a  eliminar, és avui dia i a qualsevol
país europeu, una oportunitat de qualitat ambiental i paisatgística, tot i que sigui amb característiques urbanes. Com a
exemple es pot posar el camí seguit a la Gola. Són elements  que donen valor afegit a les zones urbanes turístiques i
ajuden a  suavitzar el grau d’artificialitat que sovint tenen aquests espais  urbans especialitzats. Fer de Ses Fontanelles
un parc natural,  suposaria la millor notícia per la Platja de Palma. Perquè en la  diversificació i en la sosteniilitat està el futur
del nostre turisme.
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'El NODO de Bauzà'
 

Nomenar un membre del Govern com a màxim responsable de la  RTV pública només passa a les dictadures més cutres del
Planeta. Si és que passa enlloc. Que Bauzà ho hagi perpetrat per decret-llei, manu militari, entre les primeres mesures de
govern i en temporada electoral, només són agreujants d’un despropòsit de per si intolerable. Cercant-hi alguna virtut,
aventurem-ne una, lleva caretes.

Tot allò de condret que defensava el PP a l’oposició, com la demanda de pluralitat, imparcialitat i consens en la direcció
d'IB3, és llançat per la borda sense miraments. Recordant el tàndem Matas-Umbert, ens somrèiem quan es queixaven de poca
equanimitat; el nomenament de Gómez ho converteix tot en minúcies. Si Cameron nomenés un ministre seu director de la
BBC, no duraria dos telediaris. Trist senyal si ens cal explicar-ho: un membre del govern dirigint un mitjà públic de
comunicació és profundament, pertorbadorament, inquietantment, antidemocràtic.

La llei d’IB3, aprovada per unanimitat fa pocs mesos (insistesc, per unanimitat), amplia les prevencions contra la intervenció
del govern i les exigències d’independència i professionalitat. En el cas del director general, a més d’una elecció pel
Parlament, i per una majoria àmplia, ha de tenir formació i experiència. Quina formació té el Conseller? Quina experiència? I
què importa! Bauzà, el defensor del govern dels preparats, se’n riu de tantes punyetes, i dicta la seva ukase.

Si fos un error, rectificaria, si no ho fa, esdevé una declaració d’intencions. Sabre que tornarien arrere si la telefonada arriba
de Madrid humilia més que consola.

Mentrestant, Gómez anuncia la seva prioritat: fer programes en castellà. Troba que la graella televisiva a Mallorca és pobra
en canals en castellà i excessiva en el català nostre. Que els ha comptat? Els sois disants defensors del mallorquí frissen de
llevar-li minuts a IB3... i d’eliminar televisió de Mallorca.

L’excusa per tancar TVM és el cost, i això que, quan va néixer, el PP gastava 110 milions anuals a IB3; ara costa la meitat. I
si fos que s’estimen més que mirem canals estatals i privades? I si fos que els molesta la independència en temes com la
corrupció? I si fos que  Bauzà es vol veure al parte, pescant, inaugurant pantanos o camps de golf?

No és l’estalvi sinó la ideologia qui dicta la política televisiva del PP. Una ideologia que, en el nomenament de Gómez, se’ns
mostra ben còmoda actuant d’enemic de la societat oberta.

Toni Alorda
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